
 

 

MØDEINDKALDELSE 

 

Emne: Dagsorden til skolebestyrelsesmøde på Englystskolen  
 

Mødedato 

18.12.23 

Mødested/lokale 

Hemsen, Englystskolen 

Mødetidspunkt kl. 

17.00 

Forventet sluttidspunkt kl. 

20.00 
Deltagere  

Casper Grue Jørgensen, Dennis Cenholt Andersen, Signe Hedegaard Bøgh, Kasper Vissing, 
Betina Borglund, Dorthe Skærbæk Kristiansen, Lisbeth Thomsen, Mette Hede, Alfred 7B, Lauge, 
Nina Christensen, Merete Storgaard, Signe Outzen, Heidi Skøttergaard, Camilla Grønnebæk 
Evt. afbud bedes meddelt til 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

20585505 
 

Dato 

08.12.23 
Mødeindkalder 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

 
Journalnr. 

17.01.01-P35-7-20 
 

Afbud fra: 

 

Dagsorden   
1. 17.00 – 17.05 Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Beslutning: 
Referat er godkendt.  
Dagsorden er godkendt. 
 
2. 17.05 – 17.35: Skolens første internationale projekt: JDO Foundation 

og projektsamarbejde med Indisk skole. 
 
Hvad er formålet med projektet? Hvad har eleverne lært og oplevet frem 
til nu? Og hvad lærer vi som professionelle? v. Gerda Plauborg.  

 
Beslutning: 
Gerda fortalte om vores internationale projekt, der er knytte op til The 
JDO Foundation. Der var meget positive tilbagemeldinger fra 
skolebestyrelsen. Arbejdet med det internationale aspekt er meningsfuldt 
og dannende for skolens elever.  
 
3. 17.35 – 18.15: Kvalificering af høringssvar og åbent brev til politikerne 

til Vejle Kommunes budget 2024. V. Camilla og Merete 
 

Beslutning: 
Høringssvaret blev kvalificeret på forskellig vis. Der var stor tilslutning 
fra alle til budskabet i udkastet til høringssvaret.  
 
 
4. 18. 15 – 18.35: Meddelelser 

• Nyt fra ledelsen 



 

 

 
Afleveringen af byggeriet er forsinket, men der begynder at være lys 
forude.  
 
Skolen oplever udfordringer i det eksisterende byggeri, men der arbejdes 
på opgaven. Der har været omplacering af undervisning og elever, så 
skolen har kunnet udbedre fund af skimmelsvamp i klasseværelser i 
underetagen. Her træffes der beslutninger ud fra barnets tarv.  
 
Vi har arbejdet i ansættelser både til teknisk serviceleder og til to 
stillinger i indskolingen. Vi har fået rigtig mange kvalificerede 
ansøgninger til begge stillinger, og vi regner med at ansætte her før jul. 
Skolens Centerafdeling har ansat to pædagoger.  
 
Der har været afholdt skoleudviklingssamtale med forvaltningschef. 
Ledelsen har gennemgået skolens faglige og trivselsmæssige resultater 
samt været i dialog omkring skolens mangfoldige læringsmiljøer. Dette vil 
blive præsenteret i form af tilsyn i skolebestyrelsen efter nytår sammen 
med skolens kvalitetsnota.  
 
Herudover gør vi klar til juleafslutning med alle elever, og vi glæder os til 
dagen i morgen tirsdag, hvor alle skal samles traditionen tro i skolens hal.   
 
 

• Nyt fra elevrådet 
Afbud fra elevrådsrepræsentanterne.  
 

• Nyt fra Formanden/forældrene 
Der har været to henvendelser ift. trafik og parkeringsforhold.  
 
Det er kendte problematikker. Først om trafikkultur – brug af 
parkeringsplads uhensigtsmæssigt. Ønske fra forældre om, at skolen 
tager en trafikopdragende funktion ift. brugen af parkeringen.  
 
Herudover peger henvendelsen på, at der er for få parkeringspladser, og 
pladserne bruges af eks. håndværkere.  
 
Vi ønsker at sende et svar til borgeren på et kendt problem.  
 
I skolebestyrelsen er vi blevet enige om at tydeliggøre følgende:  
 
At begge parkeringsområder er offentlige. Den ene er forbeholdt 
personale, men som udgangspunkt må alle bruge dem. Herudover har vi 
mange brugere af parkeringspladser.  
 



 

 

På Englystskolen bor størstedelen af forældrene inden for en 2 
kilometers radius. Ingen elever er berettiget til buskørsel, så derfor 
vurderer forvaltningen, at alle elever i skolen er store nok til at cykle 
eller gå selv.  
 
I bestyrelsen vil vi opfordre til:  
 
Forældrene opfordres til at lære børnene at gå eller cykle i skole i det 
veludviklet stisystem. Dette understøtter børnenes selvstændighed og 
ansvarlighed og er sundt for krop og sind.  
 
Der er herudover et forslag om, at man kunne sætte skolepatruljen op til 
overgangen ved stisystemet. Dette oplever skolebestyrelsen kan være 
udfordrende, da det vil give øget modkørende trafik, hvilket vil have 
negative konsekvenser. 
 
Vi aftaler, at vi vil arbejde for at skabe en øget bevidsthed i 
forældregruppen om at lære børn at gå eller cykle f.eks. ved 
forældremøder.  
 
Vi laver en kampagne ift. ’Børn cykler i skole’. 
 
Henvendelse fra forældre vedr. skolens medarbejdere, der finder nyt job. 
Der rejses spørgsmål ift. skolens arbejdsmiljø. Bestyrelsen aftaler at 
sende henvendelsen videre til skolens leder, da henvendelsen er relateret 
til personaleledelsesområdet.  
  
 

• Nyt fra TR/medarbejdere 
•  

TR meddeler, at varslingen af de kommunale besparelser giver anledning 
til bekymring hos det samlede personale.  
 

 
5. 18.35 – 18.50: Gennemgang af håndtering ift. spørgsmål omkring 

omklædning og skolens fysiske faciliteter: Problemstillinger og 
muligheder i skolen. 

 
Skolen har planlagt skoleåret, så klasserne er i vandet og klæder om 
samtidig – dette har mindsket situationerne, hvor der er børn, der både er 
på vej op og på vej i vandet.  
 
I hallen har vi fire klasser sammen, og her skal elever klæde om sammen, 
hvor der også kun er 8 brusere per rum.  
 



 

 

Vi overvejer fremadrettet, om der skal være dialoger om, hvorvidt badet 
er en ren afskylning og ikke et langt bad med hårvask. Dette kan ikke nås.  
 
Herudover er der overvejelser ift. om eleverne skal cykle til 
Fælleshåbsskolen og dyrke idræt i de ældste klasser.  
 
Herudover er der søgt kommunale renoveringsmidler til at renovere 
omklædningsrummene. Afklaring af dette er dog uvist.  
 
 

 
6. 18.50– 19.50: Fælles julespisning og hygge m. tapas og lidt andet 

godt.  
 
En fælles tak for indsatsen i 2023. 

 
 

7. 19.45 – 20.00. Eventuelt og tak for i dag 
 
Der er igen et skifte i rengøringsselskab i Vejle Kommune. Skolen skal 
derfor have nyt firma igen. 

 
 

 
Bilag • Udkast til høringssvar og åbent brev sendes til 

bestyrelsen fredag d. 15. december, så det kan 
læses i weekenden.  

 
Evt. bemærkninger 

 
Punkter til kommende møde:  
 

 

 


